
Vanaf 1 januari 2022
verbiedt de Franse
wet tegen verspil-
ling en voor de
circulaire econo-

mie (de zogenaamde AGEC-
wet) de detailverkoop van
verse groenten en fruit
verpakt in plastic verpak-
kingen. Er worden gelukkig
(tijdelijke) uitzonderingen
gemaakt voor bepaalde
verpakkingen, maar al met
al een forse maatregel.

Dat we gezamenlijk wer-
ken aan een betere planeet
is prijzenswaardig, maar
het ‘bashen’ van plastic
werkt zowel direct als indi-
rect contraproductief.
Direct omdat afgevraagd
moet worden of het milieu
wel gebaat is bij deze maat-
regel, maar ook indirect
omdat de beeldvorming
van de consument sterk
wordt beïnvloed door dit
soort maatregelen en er
uiteindelijk een incompleet
beeld van deze verpak-
kingsvorm ontstaat. 

Succes
Het succes van plastic is

vooral te danken (of te
wijten) aan de combinatie
van lage kosten, de veelzij-
digheid van het materiaal,
de duurzaamheid en de
ratio kracht-gewicht. De
milieubelasting van de
plastic verpakking be-
draagt vaak slechts 1 pro-
cent van de totale milieube-
lasting van het product
(tegen bijvoorbeeld meer
dan 30 procent bij een
glazen verpakking). 

Vergeet daarbij ook niet
de voedselverspilling. De
website van de Stichting
Milieu Centraal verwoordt
het pakkend: ‘Eten weg-

gooien heeft een groter
effect op het milieu dan
besparen op verpakkings-
materiaal’. Wereldwijd
wordt 45% van alle groen-
ten en fruit verspild. De
Verenigde Naties heeft dit
dan ook tot een belangrijke
duurzaamheidsdoelstelling
gemaakt. Hoe het Franse
verbod hierin past, is niet
helder. De folie om de kom-
kommer verlengt bijvoor-
beeld de houdbaarheid met
bijna twee weken en het
verminderd beschadigin-
gen. Met als resultaat dat
er veel minder komkom-
mers worden weggegooid. 

Maar ook de industrie is

volop in beweging om de
voetafdruk te verminderen.
De industrie zet vol in op
reduce, reuse, recycle,
renew en redesign. Bepaal-
de verpakkingen worden
nog onnodig groot of onno-
dig dik geproduceerd. Zo
heeft ons bedrijf recent een
yoghurtverpakking 25%
lichter in gewicht gemaakt:
een besparing van negen
vrachtwagens plastic per
jaar (reduce). Of het statie-
geldsysteem op kleinere
plastic flesjes - een prach-
tig voorbeeld van reuse. 

Recentelijk hebben wij
een bekende Nederlandse
zoutverpakking opnieuw
mogen ontwikkelen (rede-
sign). Van een kartonnen
buis, twee plastic materia-

len en aluminium binnen-
laag is men naar één soort
plastic gegaan dat 100%
recyclebaar is (recycle).
Voorheen ging deze buis de
verbrandingsoven in, om-
dat de combinatie van
materialen niet te scheiden
valt. 

Verpakkingsbelasting
Gelukkig stimuleert de

Nederlandse overheid dit
soort bewegingen via de
Verpakkingsbelasting,
waarbij een korting wordt
gegeven wanneer mono-
materiaal gebruikt wordt. 

Conclusie: de Franse
overheid grijpt onhandig

in! Maar ook
de juiste
stimulering
door overhe-
den ont-
breekt veelal.
De markt
heeft een
prachtig
alternatief

voorhanden met het bio-
plastics PLA (Polylactic
Acid): een mooi voorbeeld
van renew. PLA wordt
gemaakt van plantaardige
suikers die gewonnen wor-
den uit de (resten van)
onder andere maisteelt en
is volledig composteerbaar.
Helaas wordt dit materiaal
geweerd door de super-
markten, omdat het niet
gerecycled wordt, wat ook
een logische opstelling is.
Maar PLA wordt nu niet
gerecycled omdat het volu-
me ontbreekt. Een kip-en-
ei-situatie waarin juist de
overheid een mooie rol kan
vervullen. 
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